

CV Holger Schmieding

Dr Holger Schmieding is Chief Economist at Berenberg in London. Before joining Germany's oldest private bank in October 2010, he worked as chief Economist Europe at Merrill Lynch, Bank of America and at Bank of America-Merrill Lynch in London. Having studied economics in Munich, London and Kiel, he holds a doctorate from the University of Kiel. Before taking up his first role as financial market economist in 1993, he also worked as a journalist at "Westfälische Nachrichten" in Germany, as head of a research group on east-central Europe at the Kiel Institute of World Economics and as a desk economist at the International Monetary Fund in Washington, DC. In a systematic comparison of the accuracy of German forecasts since 2002, Financial Times Deutschland has repeatedly awarded top honours to Dr Schmieding, for instance as "forecaster of the Year" in 2011. Institutional investors rated him as the best European economist in the 2013 Extel survey.

Lebenslauf Holger Schmieding

Dr. Holger Schmieding arbeitet als Chefvolkswirt für Berenberg in London. Bevor er im Oktober 2010 bei Deutschlands ältester Privatbank anfang, war er als Chefvolkswirt Europa für Merrill Lynch, Bank of America und dann Bank of America Merrill Lynch in London tätig. Dr. Schmieding hat in München, London und Kiel Volkswirtschaft studiert und nach seiner Promotion an der Universität Kiel als Assistent des Präsidenten und dann als Leiter der Forschungsgruppe „Mittel- und Osteuropa“ am Kieler Institut für Weltwirtschaft sowie als Volkswirt beim International Währungsfonds in Washington, DC gearbeitet. Vor seinem Studium schrieb er 1976-1978 als Journalist für die Westfälischen Nachrichten in Münster. In einem systematischen Vergleich der Treffsicherheit aller deutschen Konjunkturprognosen seit 2002 hat die Financial Times Deutschland Dr. Schmieding mehrfach ausgezeichnet, unter anderem als „Prognostiker des Jahres“ in 2011 und mit Platz 2 im Langzeitvergleich in 2010 und 2011. Im November 2012 veröffentlichte er das Buch „Unser gutes Geld: Warum wir den Euro brauchen“. In der Extel Umfrage unter institutionellen Investoren erreichte er 2013 Platz 1 als bester europäischer Volkswirt.